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Protokół Nr LXVIII / 23 

z LXVIII sesji Rady Miejskiej w Ropczycach w dniu 27 listopada 2023 r. 

 

Prowadzący obrady (otwieranie i zamykanie dyskusji nad poszczególnymi punktami porządku 

obrad, udzielanie głosu, przeprowadzanie głosowań, ogłaszanie wyników głosowań, 

wykonywanie innych czynności składających się na prowadzenie obrad): Przewodniczący 

Rady Miejskiej w Ropczycach p. Grzegorz Bielatowicz. 

Czas trwania sesji: ok. 13.00 – 14.36. 

Miejsce obrad: Urząd Miejski w Ropczycach ul. Krisego 1, sala konferencyjna. 

Przebieg obrad, streszczenia przemówień i dyskusji: 

 

1. 

Przewodniczący Rady p. Grzegorz Bielatowicz otworzył 68 sesję Rady Miejskiej  

w Ropczycach.  

Powitał uczestników sesji i osoby oglądające transmisję obrad sesji Rady Miejskiej.  

Przewodniczący Rady zarządził sprawdzenie kworum za pośrednictwem systemu e-sesja.  

Na podstawie listy obecności stwierdził, że obrady są prawomocne. Stwierdził, że w sesji 

uczestniczy 19 radnych.  

 

Przewodniczący Rady  poinformował, że: Obrady Rady Miejskiej są transmitowane i utrwalane 

za pomocą urządzeń rejestrujących obraz i dźwięk oraz nagrania obrad są udostępnione  

w Biuletynie Informacji Publicznej i na stronie internetowej Urzędu Miejskiego w Ropczycach. 

Uczestnicząc w sesji Rady Miejskiej wyraża się zgodę na przetwarzanie i upublicznianie 

swoich danych osobowych, w myśl przepisów Rozporządzenia o ochronie danych, tak zwane 

RODO. 

 

2. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są wnioski w sprawie zmian do porządku obrad. 

 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak - Proszę o zgodę na wprowadzenie do porządku obrad 

autopoprawki w punkcie uchwały 4.13. Dotyczy zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok. Chodzi 

o dodatkową kwotę 9 600 zł, która jest jakby przełożona z budżetu tego roku na przyszły rok 

na dokończenie projektu, którego naszym zdaniem nie uda się do końca roku zakończyć  

i sfinansować. Proszę o zgodę na wprowadzenie projektu jednej uchwały, w punkcie 4.15. Też 

dotyczy zaciągnięcia zobowiązań na przyszły rok. Po przetargu ogłoszonym na przebudowę 

chodników przy ulicy Mickiewicza od mostu wzdłuż szkół średnich na przyszły rok mamy 

wybranego wykonawcę. Jest nim firma ropczycka pana Jana Wrony. Mamy już konkretne 

kwoty, które w tym projekcie są zapisane do realizacji na przyszły rok, czyli 816 000 zł będzie 

kosztowała ta inwestycja przy kwocie dotacji z budżetu państwa 653 000 zł. Ponieważ jesteśmy 

po przetargu i możemy te kwoty już zapisać jako wydatek majątkowy w przyszłym roku, to 

właśnie to czynimy. Odzwierciedlenie ta uchwała będzie miała też w budżecie na przyszły rok, 

który będziemy uchwalać. 
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Przewodniczący Rady zarządził głosowanie w sprawie wniosku o zmiany porządku obrad.  

Treść wniosku: W punkcie czwartym: - ppkt 4.13 – autopoprawka, wprowadzenie ppkt 4.15 - 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków majątkowych 

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok – wraz z projektem uchwały.  

 

Wnioskowane zmiany do porządku obrad zostały wprowadzone przy: za – 20 głosów, przeciw 

- 0, wstrzymujących się - 0.  

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Zmiany do porządku obrad.  

3. Przyjęcie protokołu z LXVII sesji Rady Miejskiej.  

4. Rozpatrzenie projektów uchwał i podjęcie uchwał:  

1) Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników OSP oraz kandydatów na strażaków ratowników OSP z terenu Gminy Ropczyce 

uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu pożarniczym 

lub ćwiczeniu pożarniczym.  

2) Uchwała w sprawie upoważnienia Burmistrza Ropczyc do złożenia wniosku  

o dofinansowanie i przyjęcie do realizacji projektu pn. "Opracowanie Miejskiego Planu 

Adaptacji do zmian klimatu dla Miasta Ropczyce". 

3) Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Ropczyce do przygotowania planu adaptacji do 

zmian klimatu dla Miasta Ropczyce.  

4) Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działki 5836 i 5984.  

5) Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach, działka nr 1958/48.  

6) Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonej w Okoninie, działka 492/4.  

7) Uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdującego się  

w Ropczycach.  

8) Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Ropczyce.  

9) Uchwała w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi 

oraz określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 

nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy.  

10) Uchwała w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Brzezówce i nadania mu statutu.  

11) Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LVI/565/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 

29 grudnia 2022 r. w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/534/22 Rady Miejskiej w Ropczycach 

z dnia 30 września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie 

wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok. 

12) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok. 

13) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok. 
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14) Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok.  

15) Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok. 

5. Sprawozdanie z działalności Burmistrza w okresie międzysesyjnym.  

6. Sprawy różne.  

7. Zamknięcie sesji. 

 

3. 

Przewodniczący Rady zapytał czy są uwagi do protokołu z LXVII sesji Rady Miejskiej.  

Brak zgłoszeń. Protokół z LXVII sesji Rady Miejskiej został przyjęty przy: za – 20 głosów, 

przeciw – 0, wstrzymujących się - 0.  

 

4. 

4.1) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego 

dla strażaków ratowników OSP oraz kandydatów na strażaków ratowników OSP z terenu 

Gminy Ropczyce uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, 

szkoleniu pożarniczym lub ćwiczeniu pożarniczym – Kierownik Referatu Spraw 

Obywatelskich p. Łukasz Charchut. 

Projekt uchwały dotyczy ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków 

ratowników OSP oraz kandydatów na strażaków ratowników OSP z terenu gminy Ropczyce. 

Zgodnie z projektem od 1 stycznia 2024 roku podnosimy stawki ekwiwalentu do poziomu 

określonego w projekcie. Uchwałę tego typu musimy podjąć raz na dwa lata. 

 

Radny p. Stanisław Marć – Przewodniczący Komisji Rewizyjnej poinformował, że Komisja 

Rewizyjna  działając na posiedzeniu w dniu 22 listopada dokonała analizy projektów uchwał 

na 68 sesję Rady Miejskiej. Projekt 4.1 dotyczący ekwiwalentu dla strażaków OSP, uzyskał 

opinię pozytywną. Projekt 4.7 w sprawie przyznania dotacji na odnowę zabytkowych organów 

w kościele w Ropczycach uzyskał opinię pozytywną. Projekt 4.9 dotyczący opłaty za 

gospodarowanie odpadami komunalnymi uzyskał opinię pozytywną. Projekty 4.11, 4.12, 4.13 

- wydatki majątkowe i inwestycyjne w budżecie 2024 roku oraz projekt 4.14 dotyczący zmian 

w budżecie bieżącego roku wszystkie uzyskały opinię pozytywną.  

 

Radny p. Bogdan Madeja - Przewodniczący Komisji ds. rolnictwa, ochrony środowiska  

i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego poinformował, że Komisja ds. rolnictwa, ochrony 

środowiska i bezpieczeństwa przeciwpowodziowego omawiała projekty uchwały na 

posiedzeniu w dniu 22 listopada 2023 roku. Wszystkie otrzymały opinię pozytywną. Były to 

projekty uchwał: projekt 4.1 w sprawie ustalenia ekwiwalentu dla strażaków, ratowników OSP 

za udział w akcjach, działaniach, szkoleniach i ćwiczeniach pożarniczych, projekt 4.2  

w sprawie upoważnienia burmistrza do złożenia wniosku o dofinansowanie, przyjęcie, 

realizację projektu na opracowanie miejskiego planu adaptacji do zmian klimatu dla gminy 

Ropczyce, projekt 4.3 w sprawie przystąpienia gminy do przygotowania planu adaptacji zmian 
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klimatu dla miasta Ropczyce i projekt 4.9 w sprawie metody oraz stawki za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi dla właścicieli nieruchomości zamieszkałych w gminie Ropczyce.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie ustalenia wysokości ekwiwalentu pieniężnego dla strażaków ratowników 

OSP oraz kandydatów na strażaków ratowników OSP z terenu Gminy Ropczyce 

uczestniczących w działaniach ratowniczych, akcjach ratowniczych, szkoleniu pożarniczym 

lub ćwiczeniu pożarniczym została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących 

się - 0. 

 

 

4.2) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie upoważnienia Burmistrza Ropczyc do 

złożenia wniosku o dofinansowanie i przyjęcie do realizacji projektu pn. "Opracowanie 

Miejskiego Planu Adaptacji do zmian klimatu dla Miasta Ropczyce" – Kierownik Referatu 

Programów Pomocowych i Zamówień Publicznych p. Mariusz Wośko.  

Projekt uchwały dotyczy upoważnienia Burmistrza Ropczyc do złożenia wniosku  

o dofinansowanie przyjęcia do realizacji projektu pod tytułem „Opracowanie Miejskiego Planu 

Adaptacji do zmian klimatu dla Miasta Ropczyce”. Miejski plan adaptacji do zmian klimatu 

jest dokumentem strategicznym zawierającym charakterystykę danego obszaru, analizę danych 

klimatycznych, ocenę podatności, potencjału i wrażliwości oraz propozycję działań mających 

na celu zarówno łagodzenie skutków zmian klimatu, jak i adaptację do nich. Dokument 

powinien służyć do zidentyfikowania sektorów, które wymagają podjęcia działań 

adaptacyjnych. Dzięki sporządzeniu MPA miasto może w łatwy sposób podjąć szereg działań, 

które przyczynią się do poprawy i komfortu funkcjonowania miasta. Opracowanie dokumentu 

nie jest obowiązkowym dokumentem dla gminy Ropczyce, ale po pierwsze ma na celu 

przystosowanie miasta do zmian klimatu, po drugie w chwili obecnej istnieje możliwość 

złożenia wniosku do Narodowego Funduszu Ochrony Środowiska i Gospodarki Wodnej na 

opracowanie takiego planu, gdzie jest możliwość uzyskania dofinansowania w wysokości 

około 80% kosztów jego opracowania. Dokument ten będzie wyznaczał ramy dla realizacji 

przyszłych przedsięwzięć, na które będzie możliwość pozyskania dodatkowego wsparcia ze 

środków Unii Europejskiej. Projekt uchwały jest jednym z wymaganych załączników do 

składanego wniosku, stąd potrzeba jego podjęcia.  

 

Radny p. Zenon Charchut – Przewodniczący Komisji ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego poinformował, że Komisja ds. gospodarki komunalnej oraz rozwoju 

gospodarczego pracowała na posiedzeniu wspólnym w dniu 22 listopada. Po analizie  

i głosowaniach pozytywne opinie uzyskały projekty uchwał: omawiany projekt 4.2, a także 

projekt 4.3 w sprawie przystąpienia gminy Ropczyce do przygotowania planu adaptacji do 

zmian klimatu dla miasta Ropczyce, 4.4 w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie pod 

potrzeby projektowanego stadionu, 4.5 w sprawie zbycia nieruchomości położonej  

w Ropczycach, 4.6 w sprawie zamiany nieruchomości w Okoninie w celu regulacji drogowych, 

a także projekt 4.8 w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy i projekt 
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4.9 w sprawie ustalenia metody i stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla 

właścicieli nieruchomości zamieszkałych. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie upoważnienia Burmistrza Ropczyc do złożenia wniosku o dofinansowanie 

i przyjęcie do realizacji projektu pn. "Opracowanie Miejskiego Planu Adaptacji do zmian 

klimatu dla Miasta Ropczyce" została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.3) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia Gminy Ropczyce do 

przygotowania planu adaptacji do zmian klimatu dla Miasta Ropczyce - Kierownik Referatu 

Programów Pomocowych i Zamówień Publicznych p. Mariusz Wośko.  

Projekt uchwały dotyczy przystąpienia gminy Ropczyce do przygotowania Miejskiego Planu 

Adaptacji do zmian klimatu dla Miasta Ropczyce. Jest to drugi rodzaj załączników 

wymaganych na etapie składania wniosku. Uzasadnienie podobne jak w poprzednim projekcie. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przystąpienia Gminy Ropczyce do przygotowania planu adaptacji do zmian 

klimatu dla Miasta Ropczyce została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, 

wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.4) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, 

działki 5836 i 5984 – Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na nabycie na rzecz gminy Ropczyce nieruchomości 

gruntowych z przeznaczeniem do gminnego zasobu nieruchomości na cele usług oświaty, 

oznaczonych w operacie ewidencji gruntu w obrębie ewidencyjnym Niedźwiada jako działki 

ewidencyjne 5836 o powierzchni ogólnej 22 ary 99 m2 i 5984 o powierzchni ogólnej 27 arów 

58 m2. Wykonanie uchwały powierza się burmistrzowi. Uchwała wchodzi w życie z dniem 

podjęcia. Działki na gruncie stanowią grunt rolny i są objęte planem miejscowym  

z przeznaczeniem na usługi sportu. Dla gminy działki te są niezbędne do zaprojektowania  

i budowy obiektów związanych z obsługą projektowanego stadionu. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie nabycia nieruchomości w Niedźwiadzie, działki 5836 i 5984 została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.5) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zbycia nieruchomości położonej  

w Ropczycach, działka nr 1958/48 - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef 

Krzych. 
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Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na sprzedaż w drodze przetargu nieruchomości 

gruntowej zabudowanej budynkiem gospodarczym, położonej w obrębie ewidencyjnym 

Ropczyce, oznaczonej jako działka ewidencyjna 1958/48 o powierzchni 4 ary 42 m2, objętej 

księgą wieczystą 24107/4. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Działka nie jest objęta 

planem miejscowym. Dla działki została wydana decyzja o warunkach zabudowy, która 

umożliwiła uzyskanie pozwolenia i zabudowę działki budynkiem gospodarczym przez osobę, 

która tę działkę dzierżawi. Z uwagi na brak planu wykorzystania terenu na zadania własne 

gminy oraz jej zabudowę na cele gminy proponuje się sprzedaż. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zbycia nieruchomości położonej w Ropczycach, działka nr 1958/48 została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.6) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zamiany nieruchomości położonej  

w Okoninie, działka 492/4 - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy wyrażenia zgody na zamianę nieruchomości gruntowej będącą 

własnością gminy Ropczyce, oznaczonej w operacie ewidencji gruntów obrębu Okonin jako 

działka ewidencyjna 492/4 o powierzchni 26 arów 23 m2, nieobjętej planem miejscowym, za 

nieruchomość będącą własnością osoby fizycznej, oznaczoną w operacie ewidencji gruntów 

obrębu Okonin jako działka ewidencyjna 491/4 o powierzchni 1 ar 97 m2 nieobjętą planem 

miejscowym. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi Ropczyc. Uchwała wchodzi  

w życie z dniem podjęcia. Działki numer 492/4 i 5 gminy Ropczyce nie posiadają 

bezpośredniego dostępu do drogi. Dojazd odbywa się przez działkę osoby fizycznej, która 

wyraziła zgodę na udostępnienie dojazdu przez działkę numer 491/4 w zamian za działkę 

gminy. Część działki gminy za zgodą poprzedniego właściciela użytkuje już właściciel działki 

491/4 jako nieformalną zamianę za drogę dojazdową. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zamiany nieruchomości położonej w Okoninie, działka 492/4 została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.7) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przyznania dotacji celowej na prace 

konserwatorskie, restauratorskie i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru 

zabytków, znajdującego się w Ropczycach - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej  

p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy przyznania dotacji celowej w wysokości 20 000 zł dla parafii 

rzymskokatolickiej pod wezwaniem Przemieniania Pańskiego w Ropczycach na prace 

konserwatorskie i restauratorskie służące zabezpieczeniu, zachowaniu i utrwaleniu substancji 

oraz odtworzeniu części składowych zabytku, to jest instrumentu organowego znajdującego się 

w kościele parafialnym parafii rzymskokatolickiej pw. Przemienienia Pańskiego  
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w Ropczycach, wpisanego do rejestru zabytków pod numerem B - 304. Źródło finansowania 

budżet gminy Ropczyce, dział 921, rozdział 92120, paragraf 2720. Uchwała wchodzi w życie 

z dniem podjęcia. O przyznanie dotacji celowej zwrócił się proboszcz parafii. Jest to już drugi 

etap remontu organów, którego kwota wynosi 121 175 zł. 

 

Radny p. Dariusz Mormol – Przewodniczący Komisji ds. oświaty, kultury i sportu 

poinformował, że Komisja ds. oświaty, kultury i sportu na posiedzeniu w dniu 22 listopada 

2023 roku pozytywnie zaopiniowała następujące projekty uchwał: projekt 4.7 w sprawie 

przyznania dotacji na prace konserwatorskie, restauratorskie przy zabytkowym instrumencie 

organowym znajdującym się w kościele Przemienia Pańskiego w Ropczycach oraz projekt 4.10 

w sprawie utworzenia żłobka gminnego w Brzezówce i nadania mu statutu. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przyznania dotacji celowej na prace konserwatorskie, restauratorskie  

i roboty budowlane przy zabytku wpisanym do rejestru zabytków, znajdującego się  

w Ropczycach została podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.8) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego 

Gminy Ropczyce - Kierownik Referatu Gospodarki Przestrzennej p. Józef Krzych. 

Projekt uchwały dotyczy przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego gminy Ropczyce, 

obejmującego cały obszar gminy Ropczyce. Wykonanie uchwały powierza się Burmistrzowi 

Ropczyc. Uchwała wchodzi w życie z dniem podjęcia. Projekt uchwały jest wynikiem zmian 

przepisów ustawy o planowaniu i zagospodarowaniu przestrzennym, które w tym roku weszły 

w życie i zobowiązują wszystkie gminy na terenie całego kraju do sporządzenia planu ogólnego 

do końca 2025 roku. Granice przystąpienia, sporządzenia planu obejmują cały obszar gminy 

zgodnie z ustawą. Na obszarze gminy nie występują tereny zamknięte inne niż ustalane przez 

ministra właściwego do spraw transportu. Sporządzenie planu ogólnego jest obowiązkiem 

wynikającym ze zmiany ustawy. Plan ogólny ma określić podział obszaru gminy na strefy 

planistyczne oraz wskazać gminne standardy urbanistyczne, w których szczegółowo zostaną 

określone profil funkcjonalny strefy oraz wskaźniki urbanistyczne takie jak maksymalna 

nadziemna intensywność zabudowy, maksymalna wysokość zabudowy, maksymalny udział 

powierzchni zabudowy oraz minimalny udział powierzchni biologicznie czynnej. W planie tym 

fakultatywnie wskazać można obszary zabudowy śródmiejskiej, obszary uzupełnienia 

zabudowy oraz gminne standardy dostępności infrastruktury społecznej polegającej na 

ustaleniu maksymalnej długości drogi dojścia do szkoły, obszaru zieleni publicznej, bądź 

innych obiektów takich jak przedszkole, biblioteka, posterunek policji czy przystanek 

publicznego transportu zbiorowego. Plan ogólny będzie podstawą do sporządzania planów 

miejscowych oraz na obszarze uzupełnienia zabudowy do wydawania decyzji o warunkach 

zabudowy i zagospodarowania terenu. Powierzchnia ogólna gminy wynosi 13 915 hektarów,  

z tego tereny już zabudowane wynoszą 546 hektarów, jest to 4%. Tereny zabudowane na 
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użytkach rolnych 576 hektarów - 4%. Najwięcej zajmują użytki rolne, jest to 8028 hektarów, 

co wynosi 58% gminy. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie przystąpienia do sporządzenia planu ogólnego Gminy Ropczyce została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.9) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla właścicieli nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy – Kierownik 

Referatu Podatków p. Bogumił Wójciak. 

Uchwała Rady Miejskiej w Ropczycach w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie 

odpadami komunalnymi oraz określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami 

komunalnymi dla właścicieli nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy. Projekt 

uchwały przewiduje wzrost stawki w każdej grupie o 2 zł w stosunku do poprzedniej.  

 

Radny p. Arkadiusz Kutkowski - Po analizie rozliczenia dotychczasowych kosztów za odbiór  

i zagospodarowanie odpadów komunalnych oraz danych publikowanych przez GUS w tym 

temacie uważam, że podwyżka obecnie obowiązujących stawek nie ma uzasadnienia. 

 

Uchwała w sprawie metody ustalenia opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi oraz 

określenia stawki opłaty za gospodarowanie odpadami komunalnymi dla właścicieli 

nieruchomości na których zamieszkują mieszkańcy została podjęta przy: za – 10 głosów, 

przeciw – 5, wstrzymujących się - 5. 

 

 

4.10) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Brzezówce 

i nadania mu statutu – Dyrektor Zespołu Obsługi Jednostek Oświatowych p. Adam Paryś. 

Projekt uchwały w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Brzezówce i nadania mu statutu. 

Wychodząc naprzeciw oczekiwaniom społecznym rodziców w zakresie opieki nad dziećmi  

w wieku do lat trzech, gmina Ropczyce pozyskała środki finansowe na utworzenie Żłobka 

Gminnego w Brzezówce, który będzie mieścił się w jednym budynku wraz z Przedszkolem 

Publicznym w Brzezówce. Powstanie żłobka było możliwe dzięki dofinansowaniu 

pozyskanemu z programu Maluch Plus, w ramach którego możliwa była przebudowa i zmiana 

sposobu użytkowania budynku, gdzie obecnie jest przedszkole i utworzenie na pierwszym 

piętrze pomieszczeń, gdzie będzie funkcjonował żłobek. Środki finansowe z dofinansowania 

są również przeznaczone na funkcjonowanie i wyposażenie żłobka. Ponadto dofinansowanie  

w ramach programu Maluch Plus pozwoli na objęcie opieką aż 18 dzieci, dwie grupy. 

Przewidywany termin rozpoczęcia działalności przez żłobek to 1 stycznia 2024 rok. Projekt 

uchwały został przygotowany zgodnie z przepisami ustawy o opiece nad dziećmi wieku do lat 

3, w szczególności z zapisami artykułu 11 wyżej wymienionej ustawy, który stanowi, iż żłobek 
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działa na podstawie statutu, który ustala podmiot tworzący, to jest Rada Miejska w Ropczycach. 

Aby dokonać rejestracji żłobka w rejestrze żłobków i klubów dziecięcych, konieczne jest 

nadanie mu statutu. Tym samym podjęcie niniejszej uchwały uznaje się za uzasadnione  

i konieczne. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie utworzenia Żłobka Gminnego w Brzezówce i nadania mu statutu została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.11) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/534/22 Rady 

Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 

2023 rok w zakresie wydatków inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone  

w budżecie na 2022 rok – Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt uchwały dotyczy zmiany uchwały 565, która zmieniała uchwałę 534 z 2022 roku  

w sprawie zabezpieczenia w budżecie gminy w 2023 roku środków na poszczególne zadania. 

Zmieniony projekt, który macie państwo przedstawiony, zmienia zapisy § 1, dodając zapisy 

następujące: Postanawia się o zabezpieczeniu w budżecie w 2024 roku środków finansowych 

o łącznej kwocie 30 810 złotych na realizację zadania przebudowa drogi gminnej nr 107575 

Lubzina-Brzezówka w miejscowości Brzezówka. Środki te zostaną pokryte w 2024 roku  

z dochodów własnych gminy z tytułu podatku od nieruchomości osób prawnych i osób 

fizycznych. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zmiany Uchwały Nr LIII/534/22 Rady Miejskiej w Ropczycach z dnia 30 

września 2022 r. w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2023 rok w zakresie wydatków 

inwestycyjnych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2022 rok została 

podjęta przy: za – 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.12) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok  

w zakresie wydatków majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 

2023 rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy również zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

majątkowych. Postanawia się zabezpieczyć w 2024 roku łączną kwotę 53 050 zł na realizację 

następujących zadań: Projektowanie kompleksu sportowego w Niedźwiadzie Dolnej w kwocie 

43 050 zł oraz tutaj nastąpił błąd w nazwie zadania, właściwa nazwa powinna brzmieć: 

Rozbudowa sieci wodociągowej i kanalizacyjnej na terenie gminy Ropczyce  

w kwocie 10 000 zł. Są to zabezpieczenia środków finansowych na wskazane zadania z tytułu 

konieczności podpisania aneksów na przedłużenie terminów zakończenia projektowanych 

dokumentacji w związku z realizacją wskazanych zadań w projekcie uchwały. 
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Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków majątkowych 

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok została podjęta przy: za – 

20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.13) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok  

w zakresie wydatków majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 

2023 rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt 4.13 dotyczy również zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków 

majątkowych wraz z przedstawioną autopoprawką do wskazanego projektu. Ostatecznie 

postanawia się o zabezpieczeniu w budżecie 2024 roku środków finansowych w łącznej kwocie 

9 600 zł na realizację zadania Budowa drogi gminnej wraz z niezbędną infrastrukturą przy ulicy 

3 Maja. Autopoprawka koryguje kwotę z wcześniejszego projektu uchwały, który opiewał na 

wartość 1 100 000 zł. Autopoprawka ta została wprowadzona w związku z tym, że następuje 

wydłużenie terminu realizacji dokumentacji projektowej dla tego zadania, w związku  

z wydłużającymi się procedurami dotyczącymi uzyskania uzgodnień. Chodzi tutaj  

o odprowadzenie wód opadowych z projektowanego odcinka drogi. W związku z tym 

konieczne jest sporządzenie aneksu z wykonawcą, w którym będzie wydłużony termin do 15 

marca 2024 roku. Ostatecznie realizacja zadania nastąpi, jeżeli chodzi o dokumentację, w latach 

2023-2024. Wobec powyższego kwota 1 100 000 zł zostaje zabezpieczona w budżecie w 2024 

roku.  

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków majątkowych 

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok została podjęta przy: za – 

17 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 3. 

 

 

4.14) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 

rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zmian w budżecie gminy na 2023 rok. Ostatecznie w budżecie zwiększa się 

dochody o łączną kwotę 605 236,20 zł. Na zwiększone dochody mają wpływ przede wszystkim 

środki wypracowane przez placówki oświatowe w ramach poszczególnych zadań oraz zapisów, 

które przy realizacji budżetu nie stanowiły tych dochodów. Jest to kwota ponad 202 000 zł.  

400 000 zł jest to zwiększenie dochodów z tytułu wpływów za korzystanie z basenów, jakie 

wypracowuje jednostka budżetowa Ropczyckie Centrum Sportu i Rekreacji. Środki 400 000 zł 

przeznaczone są po stronie wydatków dla realizacji zadań przez Ropczyckie Centrum Sportu 

przede wszystkim na uzupełnienie kwoty planu dotyczące zakupu energii oraz zakupu 

niezbędnego sprzętu dotyczącego zadań związanych z Ropczyckim Centrum Sportu, które 

 w trakcie roku uległy zniszczeniu czy zużyciu, więc konieczność jest wymiany tego sprzętu. 

Kwota, która została wypracowana przez placówki oświatowe zostaje zabezpieczona dla 
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zadania przebudowa i zmiana sposobu użytkowania budynku szkoły na oddział żłobkowy  

w miejscowości Brzezówka. Na zadaniu w związku z tym zabezpieczony jest plac zabaw oraz 

pierwsze wyposażenie tejże placówki. Również projekt uchwały postanawia o przesunięciu 

środków pomiędzy klasyfikacją budżetową dotyczących wydatków. Przede wszystkim jest 

tutaj zabezpieczenie w kwocie 4 000 zł na wypłatę dodatków mieszkaniowych. Te środki są 

zabezpieczone z oszczędności, z zadań inwestycyjnych, przebudowa drogi gminnej Brzezówka 

- Zapłocie w miejscowości Brzezówka polegające na budowie chodnika oraz zabezpieczenie 

kwoty 20 000 zł na zabytki przy wcześniej podjętej uchwale dotyczącej dotacji dla parafii 

rzymskokatolickiej pw. Przemienienia Pańskiego w Ropczycach 20 000 zł i również jest ona 

przeniesiona z oszczędności na projektowanym zadaniu przebudowa drogi gminnej Lubzina-

Brzezówka w miejscowości Brzezówka. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie: zmian w budżecie Gminy Ropczyce na 2023 rok została podjęta przy: za 

– 20 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

 

4.15) Przedstawienie projektu uchwały w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok  

w zakresie wydatków majątkowych o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 

2023 rok - Skarbnik Gminy p. Beata Malec. 

Projekt dotyczy zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków majątkowych,  

w którym postanawia się zabezpieczyć kwotę 816 911 zł z przeznaczeniem na realizację 

zadania pod nazwą Przebudowa drogi gminnej ulica Mickiewicza, polegającego na 

przebudowie obustronnych dróg dla pieszych, przebudowie przejścia dla pieszych oraz 

przebudowie skrzyżowań z ulicą Konopnickiej i Wyspiańskiego w miejscowości Ropczyce. 

Źródłem pokrycia wskazanej kwoty będą dochody własne gminy z tytułu podatku od 

nieruchomości w wysokości 163 383 zł oraz środki z Rządowego Funduszu Rozwoju Dróg  

w kwocie 653 528 zł. 

Brak zgłoszeń radnych do zabrania głosu. 

 

Uchwała w sprawie zaciągnięcia zobowiązań na 2024 rok w zakresie wydatków majątkowych 

o wartości przekraczającej kwoty ustalone w budżecie na 2023 rok została podjęta przy: za – 

19 głosów, przeciw – 0, wstrzymujących się - 0. 

 

5. 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak -  Ponieważ szybko przebiegła najważniejsza część sesji 

związana z podejmowanymi decyzjami, które są podsumowaniem naszej dyskusji na komisjach 

stałych rady, kiedy oceniamy projekty, dyskutujemy, robimy pewne zmiany, które  później 

mają swoje odzwierciedlenie, również w zmianach do porządku obrad, to teraz jest czas 

przekazania Wysokiej Radzie, mieszkańcom miasta i gminy różnych informacji. Są one też  

z pewnością podstawą do dalszej dyskusji na naszym forum w punkcie pytania, wnioski. To 

jest jakby dalsza część tej informacji i debaty o ważnych sprawach dla Ropczyc. Zabierając 
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głos chciałbym jeszcze odnieść się do ważnej i wrażliwej uchwały, którą Wysoka Rada podjęła, 

za którą oczywiście bardzo serdecznie dziękuję, a związanej z ustaleniem opłaty za odbiór 

odpadów komunalnych na przyszły rok. Ta decyzja to część ważnych przychodów gminy do 

budżetu na przyszły rok. W ten sposób jakby zamykamy stronę dochodową budżetu miasta  

i gminy Ropczyce na przyszły rok. To jest taka bardzo optymalna podwyżka, 2 złote od osoby, 

czyli w granicach do 10% stawki dzisiejszej. Ona się wiąże przede wszystkim z inflacją,  

podwyżką wszystkich opłat, cen, w związku ze wzrostem wynagrodzenia, kosztów paliwa, 

kosztów amortyzacji, ale przede wszystkim wiąże się z większą ilością masy odpadów, które 

co roku generujemy jako mieszkańcy bo tak naprawdę nie płacimy tylko za kwotę, która jest 

wynikiem oferty w każdym roku złożona po przetargu, ale płacimy docelowo za tony odpadów, 

które odkładamy do odbioru i ten tonaż ciągle rośnie. 2023 rok w porównaniu do roku 

ubiegłego, to jest zwyżka w tonażu w granicach 12% do 15% w zależności od asortymentu.  

Z jednej strony trzeba powiedzieć, że to dobrze, że coraz więcej odpadów trafia w segregacji 

na wysypisko, na tym nam bardzo zależy, żeby jak najmniej odkładać tych odpadów 

niesegregowanych gdzieś po lasach, rowach czy korytach rzek, ale też zależy nam bardzo na 

tym, aby były w jak największej ilości segregowane, gdyż niesegregowane więcej kosztują, jak 

również musimy realizować standardy związane z procentem segregowanych odpadów, bo 

inaczej każda gmina jest poddawana ocenie i jeżeli ta segregacja w bieżącym roku byłaby 

poniżej 35%, to czekają nas kary. Absolutnie w sposób wiarygodny przedłożona analiza 

finansowa, niestety spowodowała, że musiałem Wysokiej Radzie przedłożyć propozycję 

podwyżki tej opłaty na przyszły rok o 10%. Bardzo dziękuję za podejście Wysokiej Rady, 

zrozumienie, że jesteśmy odpowiedzialni, gdyż nie możemy traktować to w ten sposób, że  

z innych podatków będziemy dokładali do tego projektu. Wysoka Rado, bardzo dziękuję 

również za wszystkie podjęte dzisiaj decyzje. One pozwalają nam, administracji realizować 

wiele zadań. Jesteśmy w końcówce roku. Dzisiaj przed tą częścią sesji mieliśmy okazję 

zobaczyć trzy inwestycje realizowane, jedna inwestycja zamykana, kończona. To jedna  

z największych inwestycji drogowych w bieżącym roku przebudowa, czy też budowa odcinka 

drogi 1,2 km bieżących drogi, która powstała na bazie drogi polnej. Koszt to bez mała 5 800 

000 złotych, licząc wszystko, projekt, wykup nieruchomości i realizacja budowy. Budowała to 

nasza ropczycka firma. Mieliśmy okazję  dzisiaj spotkać się też z dyrektorem wykonawczym 

firmy Eurovia. Droga za kilka dni będzie oficjalnie otwarta, będziemy mieli za kilka dni 

pozwolenie na użytkowanie. Ona zamyka tak zwaną małą obwodnicę północną Ropczyc, od 

drogi krajowej w miejscowości Brzezówka ulicami zmodernizowanymi, jaką jest gminna ulica 

Brzozowa, dalej ulica Przemysłowa od ronda śp. Albiny Kuraś, poprzez te budowane w roku 

ubiegłym i w bieżącym odcinki ulicy Przemysłowej. W sumie wybudowaliśmy w tych dwóch 

latach ponad 2,3 km nowej drogi. Łączymy się z ulicą powiatową księdza kardynała 

Wyszyńskiego i to jest swego rodzaju taka obwodnica, która otwiera nam wiele dziesiątek 

hektarów gruntów, które przeznaczone są pod przemysł, pod ciężkie usługi. Uważam, że w ten 

sposób jest ten teren świetnie skomunikowany. Oprócz tego, że dla tych terenów mamy 

szczegółowe plany zagospodarowania, które pozwalają nam promować uruchomienie 

inwestycji na tych terenach przy otwarciu tych terenów poprzez drogi projektujemy dalej 

wodociągi. Również inne odcinki dróg. Próbujemy pozyskiwać środki na tą strefę 
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przemysłową. Z pozyskiwaniem środków to jest tak, że generalnie te większe ośrodki 

przemysłowe na terenie Podkarpacia od rządu stosowne środki otrzymywały typu strefa 

przemysłowa Tarnobrzeg, Mielec, Rzeszów, również i wokół Stalowej Woli, pomniejsze jak 

ropczycka, dębicka i pewnie ze dwie inne niestety są traktowane przez rząd w zakresie 

uzbrojenia trochę po macoszemu. Sami musimy się przebijać, by pozyskać potencjalnych 

inwestorów. Nie jest łatwo bo oczywiście mimo, że lokalizacja Ropczyc pod przemysł, pod 

ciężkie usługi jest bardzo dobra, bo jesteśmy w bliskości i torów kolejowych tej trasy 

międzynarodowej, Medyka, Zgorzelec, jak i autostrady, drogi krajowej, drogi wojewódzkiej, 

to jednak przy tych dużych inwestycjach przegrywamy z ofertą stref przemysłowych 

położonych przy lotniskach. Strefa przemysłowa Rzeszów, Mielec, również Tarnobrzeg ma 

dużą przewagę. Niemniej jednak w stosunku do innych miast dalej na południe położonych czy 

na północ, jak Krosno, Jasło, Sanok, mamy tą przewagę dobrej lokalizacji i też dobrego 

położenia z punktu widzenia kapitału społecznego, którym jest czynnik ludzki bo w tej bliskości 

dobry pracownik potrzebny, doświadczony, przygotowany, czy to mieszkający w Dębicy, czy 

w Mielcu, czy w Ropczycach, w Sędziszowie, w Rzeszowie, to jest ten układ komunikacyjny, 

który pozwala się przemieszczać, mieszkając w różnych miastach, pracować również w tych 

firmach. Sądzę, że jesteśmy w takim absolutnie dobrym, optymalnym ośrodku przemysłowym, 

a pozyskanie firm, inwestycji jest naszym głównym celem, czyli gospodarka. Ta inwestycja też 

do tego małym krokiem nas przybliża. Sądzę, że w roku przyszłym pierwsza inwestycja 

zapowiadana od czterech lat będzie mogła ruszyć, inwestycja firmy PCC i też wydaje się nam, 

że podpisana ponad rok temu umowa pomiędzy gminą a inwestorem z USA amerykańskim 

sądzę, że też zbliża się do takiego etapu wykupu terenu, który umożliwia przygotowanie 

projektów technicznych i również za dwa, góra trzy lata uruchomienie tej dużej inwestycji, 

która mogłaby w przyszłości zatrudniać na powierzchni do 30 hektarów, być może kilkuset 

pracowników i również podobną liczbę w zakresie współpracy produkcyjnej tej firmy. Mówię 

sporo dlatego, że wszyscy wiemy, że najważniejsza jest gospodarka i tworzenie warunków do 

rozwoju gospodarki poprzez inwestycje zewnętrzne, jak i te, które są realizowane poprzez 

rozbudowę swoich firm, czyli lokalizację kapitału lokalnego, ropczyckiego i wszelkie 

działania, które prowadzą w tym kierunku jak wspomniany fragment 200 metrów 

wybudowanej właśnie, którą dzisiaj mieliśmy okazję oglądać drogi od wybudowanej ulicy 

Przemysłowej pozwolił na podjęcie decyzji przez kapitał francuski, by naszą firmę Eurovia, 

francuską, ale zlokalizowaną w Ropczycach, na Czekaju, można było rozbudowywać o takie 

działy, które na długo pozwolą pozostać tej firmie, działającej na obszarze dwóch województw 

tu w Ropczycach, co z pewnością przyczyni się do zwiększenia podatków od nieruchomości  

w przyszłych latach, ale przede wszystkim mamy pewność, że ta firma będzie uczestniczyła 

przez lata w naszych przetargach dotyczących budowy dróg, ulic, czy też infrastruktury 

zbliżonej, przepusty i tym podobne rzeczy, co daje tą zwykle konkurencyjną cenę i pewność, 

że w tych przetargach mamy ceny rynkowe. Też chciałbym podziękować wszystkim wam, 

którzy mieliście czas 11 listopada uczestniczyliście w tym ważnym święcie narodowym. 

Zwracam się do państwa radnych, do państwa sołtysów, przewodniczących osiedli i do naszej 

kadry kierowniczej. Za przygotowanie tych świąt jestem wdzięczny tym wszystkim 

instytucjom, które miały to jako zadanie i we współpracy między sobą uważam, że bardzo 
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dobrze przygotowały, to jest Centrum Kultury, pani Sylwia Ruszel, pani dyrektor szkoły Ewa 

Wośko wraz ze swoimi nauczycielami i przede wszystkim dziećmi. Bardzo serdecznie dziękuję 

wszystkim jednostkom Ochotniczej Straży Pożarnej, wszystkim delegacjom firm, instytucji, 

stowarzyszeń, partiom politycznym, którzy składali kwiaty pod Pomnikiem Pamięci, jak 

również uczestniczyli ze swoimi pocztami sztandarowymi i oczywiście młodzieżą, bo wszystko 

to, co robimy w tego typu okazjach, wydarzeniach, projektach, to pod kątem obywatelskiego 

wychowania na przykładzie naszej młodzieży, dzieci, ich udział, uczestnictwo i dorosłych, 

również i tych, których nazywamy reprezentantami naszego społeczeństwa, naszej wspólnoty, 

czyli parlamentarzystami. To jest ważny cel edukacyjny, wychowawczy. Część miejscowości 

Okonin na styku z osiedlem Chechły, czyli z miastem jest modernizowana. Mamy 50% wkład, 

350 000 zł wpłaciliśmy. Późno trochę, bo powiem szczerze, my dokumenty przedkładaliśmy 

pewnie jak każda gmina w odpowiednich miesiącach. W lutym, w marcu podejmowaliśmy 

takie decyzje już w budżecie ubiegłego roku. Na ten rok sygnalizowałem sprawę opóźnienia  

w ogłoszeniu przetargu panu dyrektorowi Zarządu Dróg Wojewódzkich. Trzy miesiące temu 

apelowałem o przyspieszenie. To jest według mnie takie opóźnienie, w oczach społeczności 

lokalnej to jest minus, bo są odpowiednie miesiące do budowy, przebudowy, zwłaszcza 

kładzenia nawierzchni asfaltowej, wakacje, piękne miesiące, również i wrzesień, październik  

i ktoś, kto robi to na przełomie listopada i grudnia powinien zapamiętać sobie, że trzeba 

wszystkie procedury przyspieszać i planować i robić to tak, przynajmniej jak gmina, że  

w zasadzie już kładzenie asfaltu dawno zakończyliśmy. Niektóre prace, roboty poważne, 

drogowe na przyszły rok mamy już po przetargach i przypominam, że podpisaliśmy umowę po 

przetargu z Miejskim Przedsiębiorstwem Budowy Dróg w Rzeszowie na budowę, przebudowę 

naszej drogi łączącej dwie gminy, gminę Wielopole Skrzyńskie Ropczyce z drogą powiatową 

na Dębicę. Nazywamy tą drogę w skrócie Kociomyśl Mała. Jest to długi odcinek, ponad 2,5 

km drogi, bardzo zdekapitalizowanej. Oczekiwaliśmy przez trzy lata na wsparcie z budżetu 

państwa, nie udawało się, ale za czwartym razem mamy skuteczną dotację w wysokości 2 200 

000 złotych na okrągło, bo dwa tysiące do tego brakuje. Umowa podpisana, która mówi o tym, 

że wczesną wiosną zaczynamy i do końca chyba lipca jest odbiór i zakończenie. Podobnie 

uchwała, którą Wysoka Rada przed chwilą przegłosowała, precyzowała już dokładnie, jaki jest 

nasz wkład w przebudowę chodników przy ulicy Mickiewicza w centrum. Te chodniki, ich 

przebudowa też była oczekiwana. Były postulaty od dwóch lat, od mieszkańców, od państwa 

również by te zastoiska wodne jakoś zlikwidować remontem cząstkowym. Liczyliśmy, że może 

gdzieś uda się nam pozyskać większą kwotę i przebudujemy to już docelowo, tak jak rynek jest 

zrobiony i jak te chodniki przy ulicy Króla Kazimierza Wielkiego, przy Krakowskiej. Udało 

się i jest znacząca dotacja 80%. Podpisana umowa w środę. Wykonawcą jest nasza firma, pan 

Jan Wrona. Będziemy ustalać już konkretne terminy kiedy realizacja tak, żeby zbytnio nie była 

przebudowa przeszkodą, ale żeby już w pierwszym półroczu to zadanie oddać do użytku. 

Również mieliśmy dzisiaj okazję zobaczyć ten przebudowany w ostatnich tygodniach chodnik 

przy ulicy Siewierskiego i powiem też tak, że co roku dla osiedla Świętej Barbary coś 

modernizujemy i przebudowujemy to, co jest własnością gminy bo w tym roku przy ulicy 

Iwaszkiewicza przebudowaliśmy parking i przebudowaliśmy większą część chodnika wzdłuż 

ulicy, jak również modernizacja, przebudowa ulicy Armii Krajowej, która też była przełożona 
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z tamtego roku z powodu upływu czasu i braku środków finansowych. To są takie trzy zadania, 

które w tym roku polepszają tą infrastrukturę techniczną naszego osiedla Świętej Barbary. 

Wcześniej przebudowa linii ciepłowniczej, która pozwoli na to, że straty się zmniejszą, jak 

również ta pewność zasilania w ciepło w okresie zimowym wszystkich naszych mieszkańców 

i przebudowa oświetlenia ulicznego na LED-owe, na bardziej efektywne kosztowo. To są te 

inwestycje w ostatnich dwóch latach, które na osiedlu Świętej Barbary poczyniliśmy i za co 

bardzo dziękuję Wysokiej Radzie, bo zabiegali o te inwestycje nasi radni tu obecni z osiedla 

Świętej Barbary, ale też na tym osiedlu mieszka najwięcej mieszkańców miasta, więc te 

inwestycje też proporcjonalnie realizujemy. Trochę opóźnioną mamy inwestycję w zakresie 

żłobka, który też w ramach dzisiejszej wizji w terenie kończącej rok w sensie przeglądu 

inwestycji mieliśmy okazję zobaczyć. Mam nadzieję, że to trzytygodniowe opóźnienie  

w budowie żłobka i przedszkola na przyszły rok uda się w okresie wiosennym nadrobić. Myślę, 

że spokojnie możemy oczekiwać końca lipca, gdzie ten budynek będzie oddany do użytku  

i będziemy go wyposażać i przygotowywać pod 1 września. W zakresie dróg jesteśmy gotowi 

do okresu zimowego. Mamy wszystkie umowy podpisane. Referat dróg na czele z panem 

kierownikiem Arkiem Bębnem i jego współpracownikami jest przygotowany do logistycznego 

kierowania naszymi zasobami podmiotów gospodarczych, które złożyły oferty i z którymi 

podpisaliśmy umowy. Życzeniem byłaby lekka zima, gdzie nawet nie trzeba piaskować, gdzie 

nie ma zbyt dużo śniegu, taki dzień jak dziś, zimowy, ale nas dużo wspólnie nie kosztuje. 

Wspólnie, bo to przecież są pieniądze pochodzące z naszych podatków, a nie dotacje i nie 

subwencje. Też informuję, że wciąż mamy na deskach projektowych dziewięć różnych 

projektów naszych dróg i chodników na terenie miasta i gminy. Dwa projekty są całkowicie 

zakończone decyzjami na użytkowanie. Jeden wymaga nakładu prawie 300 000 złotych na 

wykup terenów niezbędnych, żeby można było wdrażać do realizacji. Cały przyszły rok to 

poszukiwanie środków inwestycyjnych na te poważne projekty drogowe, które są na etapie 

końcowym, o czym dzisiaj też w tych projektach uchwał omawialiśmy i zabezpieczaliśmy te 

środki na pozostałe kwoty, by je kończyć. Na etapie końcowym mamy jeszcze rozpoczęte 

trochę później zadania z zakresu oświetlenia niektórych odcinków ulic, typu Borki Chechelskie, 

kilka lamp w Gnojnicy Dolnej czy w Lubzinie oraz boisko sportowe na Czekaju, tak bardzo 

oczekiwane, więc sądzę, że te inwestycje do końca roku na pewno będą wykonane. Czy uda się 

zaświecić, to jest zawsze ten problem procedury z zakładami energetycznymi w Mielcu, że ma 

się wszystko gotowe, ale trzeba trochę czekać, aż w tych procedurach zostaną odebrane  

i uzyskamy liczniki i się to zaświeci. Mam nadzieję, że na święta zaświecimy, takie jest 

oczekiwanie. W zakresie inwestycji kubaturowych i tych liniowych, to z radością muszę 

poinformować, że po dwóch latach prawie oczekiwania rozstrzygnięto dotacje ze środków 

europejskich na budowę wodociągów. W ramach Programu Rozwoju Obszarów Wiejskich 

trochę czekaliśmy, bo byliśmy na liście rezerwowej. Długo trwało rzeczywiście w ogóle samo 

rozstrzygnięcie podziału tych środków finansowych, ale ostatecznie doczekaliśmy się  

i podpisaliśmy umowę na dotację w wysokości prawie 3 000 000 złotych, co pozwala nam na 

przygotowywanie się do przetargu budowy wodociągu od miejscowości Okonin, które 

zakończyliśmy w bieżącą roku wczesną wiosną w kierunku Niedźwiady wzdłuż ulicy Zielonej, 

po obydwóch stronach. Pewnie nie dojdziemy do szkoły w Niedźwiadzie Dolnej na bazie tych 
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środków finansowych i stosownego proporcjonalnego naszego udziału ale jesteśmy bardzo 

blisko, sądzę, że uda się nam spiąć wodociągi, to jest bardzo ważne. Wodociąg społeczny, który 

obsługuje ponad 120 rodzin w Niedźwiadzie Dolnej i również jest ten przyłącz od tego 

wodociągu do naszej szkoły w Niedźwiadzie Dolnej bo to pozwala w sytuacjach suszy, 

niedoboru wody z tych źródeł powierzchniowych kupić tą wodę miejską i w sposób 

nieprzerwany dostarczać do wszystkich gospodarstw Niedźwiady Dolnej wodę, jak również 

przyłączać wszystkie budynki mieszkalne, które są budowane, czy też te, które są w budowie, 

które w ostatnim okresie czasu nie miały zgody zarządu wodociągu społecznego na podłączenie 

z braku bilansu tej wody ze źródeł powierzchniowych. Myślę, że rok przyszły to jest kwestia 

budowy tej sieci. Wszystkie przyłącza osoby muszą wykonywać jak i do tej pory w Łączkach 

na własny koszt, ale dla większości tych rodzin w Łączkach projekt nasz zawiera też przyłącza 

i pozwolenie na budowę, więc można by z tego skorzystać w okresie budowy. Ten okres 

budowy będziemy się starali wydłużyć po przetargu o pół roku, czyli gdzieś do czerwca 2025 

roku, bo prawo nam pozwala, ale nie teraz, tylko w momencie, w którym już będzie 

rozstrzygnięcie, podpisana umowa i będziemy również wówczas weryfikować ostateczne 

kwoty, bo kwota dotacji odnosi się do przedmiarów projektowych. Po przetargu będzie to 

ostateczna kwota, tak jak przed chwilą mówiliśmy, że otrzymaliśmy trochę wyższą dotację do 

przebudowy drogi w Małej, a po przetargu niestety część tej kwoty musimy oddać, bo takie są 

zasady, a pozostawiamy 2 200 000 zł. Dużo projektujemy, też jeśli chodzi o wodociągi, o czym 

też dzisiaj była mowa w projektach uchwał. Podejmowaliście decyzję, tam gdzie projektanci 

nie wyrabiają z różnych powodów proceduralnych, również związanych z uzyskaniem 

wszystkich tych zgód, to jeszcze te terminy są przestawiane aneksami na przyszły rok. 

Zabezpieczyliśmy te środki finansowe w przyszłym roku, więc to jest ta realizacja. Tutaj 

zapomniałem dodać, że przy tym projekcie budowy wodociągu w Łączkach budujemy również 

1,2 km głównej sieci kanalizacyjnej w Brzezówce, bo by pozyskać tą dotację musieliśmy 

również łączyć budowę wodociągu z budową sieci kanalizacyjnej. Takich projektów na 

Brzezówkę mamy trzy w różnych rejonach i co roku jakiś kawałek tego wodociągu w którymś 

projekcie Brzezówki realizujemy i w przyszłym roku w ramach tego projektu, przetargu będzie 

to 1,2 km sieci. Projektujemy również budynki kubaturowe. Najważniejszym projektem, który 

jest w realizacji na deskach projektowych, z pewnością w najbliższym czasie spotkamy się 

fizycznie z projektantami na tej sali to trzy obiekty niezwykle ważne dla kultury ropczyckiej 

szeroko rozumianej, czyli obiekt biblioteki, obiekt szkoły muzycznej i obiekt sali koncertowo-

kinowej. Wszystkie obiekty mogą być wybudowane oddzielnie i oddzielnie użytkowane, ale 

też wszystkie razem tworzą pewną całość prawdziwego centrum kultury dla Ropczyc i mamy 

wielką nadzieję, że w ramach tej integracji dwóch miast Dębicy i Ropczyc, w ramach ZIT-u, 

będziemy mogli pozyskać dedykowane, czyli przeznaczone dla tego obszaru, tych dwóch miast 

środki na pierwszy obiekt. Tym pierwszym obiektem byłaby biblioteka. Mamy bibliotekę 

sprzed 50 lat. XXI wiek, nowe społeczeństwo, inne oczekiwania. Taka biblioteka byłaby  

w zamiarze naszych marzeń i wydaje mi się, że jest to absolutnie realne do uskutecznienia  

w najbliższych trzech, czterech latach. Pierwszy obiekt, a o drugi będziemy zabiegali ze 

środków europejskich. Mam nadzieję, że wkrótce te środki będą w najbliższych miesiącach 

uruchomione i będziemy monitorować, składać wnioski, szukać. Jak nie, to będziemy również 
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poszukiwali tych środków w budżecie rządu. Tak jak to czynić musimy w stosunku do innej, 

największej inwestycji, która w tej chwili jest już na końcowym etapie przygotowania do 

przetargu, czyli szkoły wraz z halą gimnastyczną w Witkowicach. Zapowiedź budowy tej 

szkoły wraz z halą była już niejednokrotnie podnoszona i tutaj na forum Wysokiej Rady. Jest 

już ten etap, że mamy prawie gotowy przetarg, zobaczymy, otworzymy oferty przed 

uchwaleniem budżetu. Mam wielką nadzieję, że domkniemy to również finansowo w ramach 

budżetu i że w półtora roku po podpisaniu umowy stan surowy zamknięty dla tych dwóch 

obiektów z trzech, które są projektowane, bardzo ważnych w zakresie oświaty będzie 

realizowany. Od początku przyszłego roku poszukiwanie bardziej w budżecie państwa 

środków, ale również możliwe, że i w budżecie europejskim na część już tą wykończeniową, 

wyposażenie i ewentualnie ten trzeci etap budowy. Sądzę, że potrzeba nam jeszcze co najmniej 

trzy razy po 10 000 000 zł, żeby całość tego projektu w ciągu najbliższych pięciu lat zamknąć. 

Nie ma co obiecywać, że całość obiektu wraz z infrastrukturą towarzyszącą będzie można 

zrobić wcześniej niż w ciągu pięciu lat. Jeżeli chodzi o obiekty inwestycyjne, kubaturowe dużo 

przeprojektowujemy, projektujemy. Wiele spraw mamy na etapie złożonych wniosków  

o pozyskiwanie środków finansowych. Inne, mniejsze też są zamknięte już umowami dotacji. 

Taką umową dotacji mamy zamknięty kolejny, trzeci etap przebudowy Ogrodu 

Jordanowskiego tu w Ropczycach. Otrzymamy 150 000 złotych. Na taką kwotę podpisaliśmy 

umowę ze środków europejskich. Przetarg pokaże, ile musimy z naszych środków dołożyć. To 

nie jest koniec przebudowy tego najbardziej uczęszczanego placu zabaw dla dzieci  

w Ropczycach. Sądzę, że jeszcze jest potrzebny czwarty etap, też pewnie w granicach 250 000 

- 300 000 zł i będziemy takie środki próbować pozyskiwać, być może dalej z programu Lider 

z nowej perspektywy finansowej bo wszystko się zużywa i wszystko po 15-20 latach wymaga 

kapitalnego remontu albo wymiany, doskonale to wiemy na przykładzie remontów kapitalnych 

infrastruktury naszego basenu, tym bardziej jeśli są to obiekty bardzo często użytkowane albo 

w takiej atmosferze jak basen, trudnej, bo inne temperatury, inne zawilgocenie. Chciałbym 

również powiedzieć, że bardzo się cieszę, że z takich mniej kwotowo dużych inwestycji, ale 

udało się zrobić wiele ważnych spraw dla dzieci i młodzieży. Te miasteczka ruchu drogowego 

są absolutnie kapitalnym projektem, rozwiązującym naukę dzieci w odpowiednim wieku jazdy 

na rowerze, aby ich przygotować do uzyskania karty rowerowej, aby ich uczyć bezpiecznego 

poruszania się rowerem po chodnikach, drogach, ulicach, bo jest tak duży ruch wszędzie, sami 

to widzimy, że poruszanie się dzieci na rowerach w wieku drugiej, trzeciej, czwartej klasy bez 

zwracania uwagi, bez przyuczenia, bez karty jest dużym zagrożeniem przede wszystkim dla 

nich samych. Dziękuję moim koleżankom i kolegom z urzędu, że udało się nam  

w odpowiednim czasie przygotować projekty, złożyć wnioski, uzyskać dofinansowanie  

i w zasadzie ta infrastruktura w sensie fizycznym i w sensie zakupów do takiego mobilnego 

rozkładania jest gotowa. Bardzo chciałbym, żebyśmy jeszcze w budżecie przyszłego roku 

zawarli paragraf, który pozwoliłby kupić dla każdej szkoły, która ma takie mobilne miasteczko, 

czy też standardowe miasteczko nauki ruchu drogowego kaski dla dzieci w tym wieku,  

w którym one są uczone, aby ich też uczyć korzystania z tych kasków przy każdym wsiadaniu 

na rower i poruszaniu się w miejscach publicznych, jakim są chodniki, drogi rowerowe, drogi 

prowadzące do ich szkół. Wniosków, które moi współpracownicy przygotowali i złożyliśmy 
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jest wiele różnych. Będziemy Wysoką Radę informować o skutecznym pozyskiwaniu środków 

finansowych. Liczymy na sprzęty zabezpieczające cyberbezpieczne korzystanie  

z infrastruktury technicznej. Liczymy też na środki, które by nam pozwalały dalej inwestować 

w oświatę, czyli w komputery, w serwery, w programy, jak również liczymy na pozyskanie 

środków finansowych na budowę kolejnego przedszkola z oddziałem żłobka w Lubzinie. 

Będziemy się przygotowywali wkrótce do ogłoszenia przetargu na projekt żłobka  

w Niedźwiadzie. Dzisiejsza decyzja i wasza zgoda na zakup dwóch działek zabezpiecza nam, 

jak kupimy, jesteśmy po negocjacjach w całości teren pod budowę płyty stadionu i całej 

infrastruktury technicznej. To jest też projekt, na który będziemy poszukiwali środków 

finansowych. Wydaje się nam, że może będą lepsze trochę czasy dla Ropczyc w najbliższych 

czterech latach, bo otrzymywaliśmy różne dotacje, ale w porównaniu z innymi miastami, gdzie 

jakoś władza państwowa bardziej sprzyjała, typu miasta jak Sędziszów, Kolbuszowa i etc. to 

byliśmy na końcu, czyli jeśli zostało, jeśli było kryterium, algorytmem dzielone, tośmy środki 

dostawali, a tak przebić się z tą argumentacją było dość trudno. Ale sądzę, że będą też takie 

projekty, które będziemy chcieli wspólnie również z samorządem Sędziszowa próbować  

z powrotem wdrożyć do realizacji. Takie spotkania w ostatnich dwóch tygodniach odbywały 

się w obecności burmistrzów, wójtów, Gminy Miasta Dębica, jak również i miasta Sędziszów, 

dotyczące połączenia naszych wodociągów w dwóch miejscach, jak również i powrotu do 

przygotowania budowy łącznika od drogi krajowej do zjazdu autostrady w Borku Wielkim. Nie 

ukrywamy, że jest wybrany wariant, czyli wybrana koncepcja na węzeł autostradowy  

w Ostrowie, ale też z wielkim niepokojem podchodzę do sytuacji natężenia ruchu 

komunikacyjnego, jeżeli ten kiedyś węzeł będzie uruchomiony, bo Ropczyce są zlokalizowane 

w takiej dolinie, sami to widzimy, jeżeli jesteśmy na poziomie osiedla Świętej Barbary, że ta 

dolina to ulica 3 Maja, 3 kilometry, ta dolina to również Śródmieście Ropczyc i ten ruch, który 

dzisiaj kieruje się na autostradę z całego południa, na szczęście tylko osobowy, omija naszą 

dolinę i poprzez pobocze góry, Okonin, Lubzina, Przymiarki, przejeżdża do Zawady i tamtymi 

drogami, omija nas. W momencie, w którym GPS pokaże, że jest zjazd drogą wojewódzką na 

autostradę przekieruje to wszystko na Ropczyce i pięć kilometrów naszych ulic będzie bardziej 

rozjechane niż dzisiaj rozjeżdżane są Łączki czy Przymiarki dlatego, że dojdą TIR-y. Tego się 

boimy. Co możemy zrobić? Możemy obok tego węzła w Ostrowie starać się i zabiegać  

o budowę łącznika tej drogi niespełna 4-kilometrowej, łączącej drogę, żeby cały ruch 

przekierować z 3 Maja na obwodnicę i na ten łącznik. Burmistrzowie Sędziszowa na tym 

spotkaniu wraz z ich kierownikiem od dróg przyznali, że w tej chwili są już prawie gotowi, są 

na końcowym etapie zmiany szczegółowego planu zagospodarowania terenu zarezerwowanego 

pod ten łącznik na ich terenie. Nie ukrywali, że w ich interesie było wybudowanie zakładu  

i dlatego zmienili szczegółowy plan. Starosta poszedł innym torem, ale w międzyczasie 

wybudowano trzy domy, gdzieś jakieś niedopatrzenie i zablokowano teren. Wobec powyższego 

starosta wraz z przedstawicielami formacji parlamentarnej naszego powiatu przekonali ministra 

Adamczyka, że trzeba po tych 6 latach projektowania i przygotowania się do budowy łącznika 

zmienić projekt na węzeł w Ropczycach. Niech on będzie wybudowany, ale ta droga musi być 

wybudowana, bo inaczej Ropczyce nie będą miały perspektywy rozwoju w kierunku 

zachodnim. Te 203 hektary, które mamy zarezerwowane pod szczegółowy plan 
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zagospodarowania, który zmieniamy, odgrodzi tą ruchliwą wtedy drogą i przegrodzi Ropczyce 

a poza tym nowa droga, nie za pieniądze, nawet nie samorządu wojewódzkiego, bo uważam, 

że to jest zadanie państwa. Wedle dzisiejszych wszystkich ustaw, które obowiązują, połączenie 

drogi krajowej i autostrady to jest obowiązek państwa, czyli generalnej dyrekcji. Nasz kierunek 

wspólny i burmistrzów Sędziszowa, dzisiaj miałem też okazję rozmawiać z senatorem Pupą  

i wysłuchać jego zdanie na ten temat też absolutnie się do tego przyłącza. Będziemy szukali 

możliwości przedłożenia tych propozycji w nowym rządzie i będziemy szukali środków, żeby 

można było takie zadanie etapami uruchomić. Niech by to trwało nawet i pięć lat, to jest to 

niezbędne, żeby nie rozjechać obcymi tirami Ropczyc. Mówię o tym dlatego, że przez ostatnie 

osiem lat, niestety jako samorząd Ropczyc byliśmy postrzegani jako ci, którzy nawet nie 

powinni konsultować ważnych spraw, które nas dotyczą, bo były konsultacje  

z przedstawicielami rządu i generalnej dyrekcji w Ostrowie dotyczące tego zjazdu, dojazdu, ani 

raz nie byłem zaproszony na takie ważne spotkanie dotyczące Ropczyc jako przedstawiciel 

miasta i gminy, ani też nikt z Wysokiej Rady. Uważam to za  nieodpowiedzialne stawianie 

sprawy, bo gdy ostatnim razem po raz chyba piętnasty pisałem do Marszałka Województwa 

Podkarpackiego, że deklaruję współfinansowanie przygotowania projektu przebudowy odcinka 

drogi wojewódzkiej od Czekaja do obwodnicy pan marszałek odpisał, że tak, mamy to gdzieś 

tam w planach daleko, ale w konsultacji z Urzędem Miejskim nigdy nie wskazywaliśmy na taką 

potrzebę, jakby zapomniał, że takich pism co pół roku było wysłanych dziesięć, gdzie uważam, 

że ta droga musi być przebudowana i powinna mieć po dwa pasy pod górkę w każdym kierunku, 

że powinna mieć chodnik z prawdziwego zdarzenia, nie sprzed 40 lat, powinna mieć drogę 

rowerową i wtedy możliwe byłoby też uruchomienie gminnego transportu łączącego 

przystanek, dworzec autobusowych z dworcem PKP i z tą koleją mobilną, którą 

współfinansujemy marszałkowi w kwocie ponad 550 000 zł co roku. To są plany, które 

uważam, że teraz może będzie łatwiej przebić się do nowego rządu i również do świadomości 

samorządu wojewódzkiego, że dla Ropczyc są konieczne. Jeżeli chcemy rozwijać naszą 

gospodarkę w rejonie strefy przemysłowej na Czekaju, jeżeli chcemy łączyć transport osobowy, 

autobusowy, busowy z transportem kolejowym, przerzucać, to takie inwestycje są konieczne. 

Nie chcę państwa już zamęczać ilością informacji dotyczących pracy naszych jednostek 

organizacyjnych, gminnego ośrodka pomocy społecznej, Centrum Kultury, biblioteki, centrum 

sportu, spółek. Powiem tylko, że w sensie gospodarczym nasza spółka PEC, pan prezes Duliban 

realizuje, może jest na półmetku, bardzo ważnej inwestycji, która pozwala nam uzyskać status 

ciepła, które nie będzie obarczone karami opłat CO2 i oczywiście będzie też miał możliwość 

produkcji prądu do sprzedaży naszym sąsiednim spółkom, może i firmom lub do sieci, jeżeli 

uda mu się skutecznie sprowadzić turbiny amerykańskie, zamontować i jeszcze w tym sezonie 

ciepłowniczym sprawdzić, jaka będzie ich efektywność. Mam nadzieję, że cały ten projekt, 

który był finansowany przez Narodowy Fundusz Ochrony Środowiska, że się uda i że będziemy 

mogli panu prezesowi Dulibanowi złożyć gratulacje wraz z inwestycją z poprzedniego roku,  

o czym mówiłem, o sieciach ciepłowniczych na osiedlu Świętej Barbary. To jest 

unowocześnienie naszego systemu ciepłownicznego i o sieci przesyłowe i o źródło ciepła, co 

nie znaczy, że za kilka lat znowu przed nami nie będą podwyższone standardy związane  

z ochroną środowiska i nie będą nas czekać następne inwestycje, być może w bardziej 
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ekologiczne źródło.  Raz jeszcze dziękuję wszystkim pracownikom z gminnego ośrodka 

pomocy społecznej. Tym bardziej dziękuję i gratuluję, bo 21 to tradycyjnie Dzień Pracownika 

Socjalnego. Na tej sali też razem wspólnie z panem przewodniczącym mieliśmy okazję złożyć 

wyrazy uznania i podziękowania wszystkim pracownikom naszym socjalnym ze wszystkich 

trzech naszych jednostek, które w tej sferze zajmowania się pomocą naszym rodzinom 

potrzebującym, samotnym, dzieciom są bardzo ważne. To są duże koszty. Miesięczny koszt 

odpłatności za osoby, które gmina kieruje do domów pomocy społecznej całodobowych, to jest 

wraz również z dziećmi, które są przekazywane do rodzin zastępczych, gdzie też ponosimy 

określone koszty 60 000 zł miesięcznie, razy 12, to 700 000 zł z podatków lokalnych, bo to nie 

jest dotacja państwowa, na to nie mamy pieniędzy, to z lokalnych podatków tyle przeznaczamy 

tylko na jeden segment pomocy i on się bardzo zwiększa. Pomysł naszej fundacji by na terenie 

gminy, fundacja, która jest połączeniem osób fizycznych i również prawnych wybudowała taki 

obiekt, by starsi członkowie naszej wspólnoty mogli tu być na miejscu i zdrowsi jeszcze 

zajmować się też tam elementem produkcji ciastek jest dobrym pomysłem. Będziemy to 

wspierać i być może za kilka lat, wtedy kiedy jeszcze będzie więcej potrzeb w zakresie,  

o którym mówię, taki obiekt byłby bardzo potrzebny, przy wykorzystaniu oczywiście środków 

europejskich, które uważam na ten cel powinny być. Miesiąc listopad to wiele spotkań różnych 

w zakresie klubów seniora, w zakresie różnych stowarzyszeń. Bardzo aktywne były tutaj nasze 

wiejskie domy kultury, biblioteki. Bardzo dziękuję Centrum Kultury za koordynację, za 

zarządzanie, za pomoc, za to, że nasi mieszkańcy mogą się spotykać. To również 

stowarzyszenia sportowe. Przypomnę, że dwa piękne jubileusze w ostatnim okresie 

obchodziliśmy. 75-lecie Interu i 40-lecie klubu ludowego, klubu Strażak w Lubzinie. Dziękuję, 

że państwo jako radni z tych terenów byli i mieliśmy okazję pogratulować, mieliśmy okazję 

przypomnieć sobie historię tych klubów, jak są ważne dla lokalnych społeczności, tego typu 

organizacje, które pokazują młodzieży sportową drogę rozwoju, jak również ogromadzają 

mieszkańców wokół sportu, wokół swojej reprezentacji. To jest też świetna promocja 

miejscowości naszej gminy i będziemy dalej wspierać. W budżecie miasta na przyszły rok 

zapisane są kwoty, troszkę nawet zwiększone, do bieżącego roku na wydatki sportowe, na 

wsparcie różnych stowarzyszeń, które prowadzą ważne dyscypliny sportowe promujące 

Ropczyce i pokazujące młodemu pokoleniu, młodzieży szkolnej dobre przykłady. To na pewno 

siatkówka, druga liga, czy seniorzy Błękitnych, piłka nożna, ale nie tylko, mówię o tych 

grupowych, czyli też zespołowych sekcjach. Na początku wspominałem o gospodarce,  

o inwestycjach infrastrukturalnych, drogowych, kubaturowych i tych liniowych. O oświacie, 

że szkoła w Witkowicach, że potrzeby w zakresie komputerów, wyposażenia. A teraz też 

mówię o tym, że ta część społeczna, która organizuje nasze życie społeczne poprzez sport, 

poprzez kulturę, poprzez domy kultury, poprzez organizacje młodzieżowe, które tak pięknie 

stanęły na święcie narodowym 11 listopada i nie tylko, poprzez zespoły taneczne, teatralne, to 

wszystko jest niezbędne, abyśmy jako społeczność mogli zatrzymać młode rodziny, mogliśmy 

pokazać, że przygotowujemy nasze miasto do tego, aby wciąż miało szansę na rozwój, na 

zatrzymanie młodego pokolenia, aby nasze szkoły, przedszkola, żłobki żyły tym znaczącym 

wskaźnikiem urodzeń, bo wszyscy wiemy, że Polska jest na końcu listy państw europejskich, 

jeśli chodzi o wskaźnik urodzeń, wskaźnik zastępowalności. Gdy ostatnio przy planach strategii 
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ZIT-u porównywaliśmy dzietność, liczbę mieszkańców na przestrzeni 10 lat w mieście Dębica, 

w gminie Dębica, w Żyrakowie i w Ropczycach, to muszę z sukcesem powiedzieć, że jesteśmy 

obok gminy Dębica liderem, bo w 10 ostatnich latach miasto Dębica straciło 4 tysiące 

mieszkańców zameldowanych, a my zyskaliśmy kilkaset, co roku te 60, 120, 150 mieszkańców. 

Tylko czas COVID-u nas troszeczkę zatrzymał i po raz pierwszy od 20 lat mieliśmy deficyt. 

Chcę zapowiedzieć, że o ile zamkniemy ocenę projektu budżetu w czwartek na komisjach i uda 

się nam do tej oceny uzyskać opinię Regionalnej Izby Obrachunkowej w wystarczającym 

czasie, by zorganizować sesję przed świętami to chcielibyśmy, by jeszcze sesja w tym tygodniu 

przedświątecznym odniosła się do projektu budżetu i byśmy ten budżet uchwalili. Jeżeli opinii 

RIO nie będziemy na czas mieli, to oczywiście przesuwamy sesję na okres przed sylwestrem, 

połączymy również z już takim uszczelnieniem budżetu. Jak zwykle będzie to ostatnia sesja 

kończąca ten rok. Mam nadzieję, że zbytniego deficytu w tym roku nie spowodowaliśmy, więc 

uważam, że mimo wszystko to jest całkiem niezły rok i będziemy oczekiwać, by następny nie 

był gorszy, a może i lepszy.  

 

6. 

Przewodniczący Rady poinformował, że do Rady wpłynęła informacja o podmiotach,  

w których wykonywana jest kara ograniczenia wolności oraz praca społecznie użyteczna. 

Przypomniał radnym, że w dniu 30 listopada odbędą się posiedzenia komisji w kwestii 

zaopiniowania projektu budżetu gminy na rok 2024. 

 

Radny p. Henryk Kędziora - Chciałbym w imieniu własnym, w imieniu radnego kolegi 

Dariusza Mormola, w imieniu społeczności lokalnej podziękować za inwestycje remontowe, 

czyli przełożenie chodnika na ulicy księdza Siewierskiego, za ulicę Armii Krajowej, za deptak, 

wyremontowanie deptaka w Szwajcarii Ropczyckiej i za wjazd na ulicę i chodnik na ulicy 

Iwaszkiewicza.  

 

Radny p. Jan Rydzik – Chciałem podziękować panu burmistrzowi za wymianę płytek 

betonowych przy ulicy Siewierskiego na kostkę. Prosiłbym jeszcze, żeby dokończyć ten 

chłodnik, bo jeszcze jest parędziesiąt metrów do ulicy Mehoffera, pasowałoby to zrobić, 

wiadomo, że to w przyszłym roku. I jeszcze dogadać się, żeby tę powierzchnię jakoś 

wynegocjować, żeby ten chłodnik tam powstał w ramach tego metrażu. Mam na koniec prośbę, 

takie upomnienie mieszkańców, bo rok temu prosiłem, żeby segregować śmieci. Nie dociera to 

i jest efektem to, że jest podwyżka śmieci. My płacimy nie za ilość wywożonych transportów, 

tylko za tonaż śmieci. Jest prośba, żeby te pojemniki, które są z pokrywami na te śmieci 

zmieszane, żeby po wyrzuceniu przykrywać. Jest okres jesienny do wiosny, czy deszcz, czy 

śnieg. Wiadomo, że tam pada i robi to właśnie tonaż. Tak, że jeszcze raz uczulam, bo na pewno 

w przyszłym roku jak tak dalej pójdzie, to będziecie mieć pretensje mieszkańcy, że znów 

podnieśli radni śmieci.  

 

Radny p. Marek Fic - Kieruję słowa podziękowania w stronę kierownika Arkadiusza Bębna za 

interwencję w sprawie tego ograniczenia prędkości. Znaki zostały zmienione. Wprawdzie 
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brakuje tam jeszcze troszkę, ale o tym nie mówiłem, informacji, to są drogowskazy, gdzie,  

w którą stronę. Czegoś brakuje, ale to sobie już pewno darujemy. Na tę chwilę dziękuję bardzo. 

Jeszcze takie spostrzeżenie w kierunku dyrektora Parysia. Będąc na akademii z okazji 11 

listopada w naszej szkole imieniem Łukasza Cieplińskiego, chcę pogratulować występu dzieci. 

Miło wejść do szkoły, wchodzisz czyściutko, spokój, dyscyplina. Gratuluję panie dyrektorze, 

placówka działa, w bardzo dobrym tonie to wszystko. 

Burmistrz Ropczyc p. Bolesław Bujak – Nikt jej nie zlikwidował o czym była mowa, że jest do 

likwidacji. 

Radny p. Marek Fic - Istotnie, były takie zamysły, była taka propaganda, ale to była nieuczciwa 

propaganda, to był moment wykorzystany, ale bardzo z perspektywy czasu nieudolnie ze strony 

oponentów. Nie było kandydata wtedy na dyrektora, ale jest dyrektor, objął funkcję na rok. 

Wszystko funkcjonuje jak należy i oby tak dalej, a za utrzymanie placówki bardzo dziękuję.  

 

Radny p. Kazimierz Mądro - Ja tylko mam taki apel, mianowicie pan burmistrz wspominał  

o święcie 11 listopada. Lubię oglądać telewizję miejską, bo chcę wiedzieć, co się dzieje. Mam 

taką uwagę do telewizji miejskiej, żeby troszkę więcej tego czasu antenowego poświęcić, jeżeli 

są takie uroczystości i starać się te osoby, które są pokazać bo pięknie są ustawione, koło 

pomnika jest taki czworokąt zamknięty, a kamera jakoś tak nie może się obrócić, ma problem, 

a naprawdę jest ładnie to ustawione, wszystkie poczty sztandarowe, jest co pokazać i ja prośbę 

taką mam, żeby jednak tych wszystkich uczestników starać się pokazać.  

 

7. 

Przewodniczący Rady zamknął 68 sesję Rady Miejskiej w Ropczycach.  

 

 

Protokolanci - opracowanie:  

Elżbieta Klimek inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich  

Bernadeta Cholewa inspektor w Referacie Spraw Obywatelskich 

 


